

国际评级市场周报

二零二三年第三十六期 | 总第九十期

(2023.09.18——2023.09.24)



安融信用评级有限公司
ANRONG CREDIT RATING CO.,LTD.



安融评级
ANRONG RATING

2023 年第 36 期 | 总第 90 期

国际评级市场周报

(2023.09.18—2023.09.24)

安融评级研究发展部

电话：010-53655619

邮箱：ar@arrating.com.cn

更多研究报告请关注“安融评级”微信公众号。



研究范围：

我们每周重点关注国际信用评级市场要闻和评级动态。

概要

◆ 美国

- ◆ 惠誉确认博通的评级为“BBB-”/“F3”；展望“稳定”。
- ◆ 标普上调优步的评级；展望“正面”。

◆ 欧洲

- ◆ 惠誉将欧洲信贷银行的评级上调至“BB-”；展望“正面”。
- ◆ 惠誉确认诺基亚的评级为“BBB-”；展望“稳定”。

◆ 中国

- ◆ 穆迪下调弘阳地产的公司家族评级至“Ca”；展望“负面”。
- ◆ 穆迪将中国金茂“Baa3”发行人评级列入下调观察名单。
- ◆ 惠誉授予通威股份“BBB-”的首次评级；展望“稳定”。
- ◆ 标普确认新奥股份“BBB-”长期发行人信用评级；将展望上调至“正面”。

◆ 香港

- ◆ 穆迪确认中国海外发展“Baa1”发行人评级；将展望调整至“负面”。

◆ 新加坡

- ◆ 穆迪确认淡马锡“Aaa”评级；展望“稳定”。

◆ 日本

- ◆ 穆迪确认三菱日联金融集团的“A1”评级；展望“稳定”。
- ◆ 标普将软银集团的展望上调至“正面”；确认“BB”评级。

目 录

【美国】	1
【市场要闻】	1
【评级动态】	1
【欧洲】	2
【市场要闻】	2
【评级动态】	3
【中国】	4
【评级动态】	4
【中国香港】	8
【市场要闻】	8
【评级动态】	9
【新加坡】	10
【市场要闻】	10
【评级动态】	10
【日本】	11
【市场要闻】	11
【评级动态】	12
报告声明	14

【美国】

【市场要闻】

高盛将支付 600 万美元罚款给美国证交会

高盛将支付 600 万美元的罚款给美国证交会（SEC），原因是提供的数据不完善。SEC 表示，高盛提交了超过 2.2 万份不合规的蓝色报表（blue sheet），至少有 1.63 亿笔交易数据缺失或不准确。

（资料来源：<https://www.cls.cn>）

【评级动态】

惠誉确认博通的评级为“BBB-”/“F3”；展望“稳定”

原文：21 Sep 2023: Fitch Ratings has affirmed the 'BBB-' Long-Term Issuer Default Rating (IDR) and senior unsecured ratings for Broadcom, Inc. and its wholly-owned subsidiaries, Broadcom Technology, Inc. and CA, Inc. Fitch has also affirmed the 'F3' Short-Term IDR and commercial paper (CP) ratings for Broadcom, Inc. The Rating Outlook is Stable.

The ratings and Outlook reflect Broadcom's strong financial flexibility and leading positions across a diversified set of end markets, including recurring software revenue accounting for more than 20% of consolidated revenue.

（资料来源：<https://www.fitchratings.com>）

翻译：2023 年 9 月 21 日：惠誉评级确认了博通有限公司及其全资子公司 Broadcom Technology, Inc. 和 CA, Inc. 的“BBB-”长期发行人违约评级和高级无抵押债务评级。惠誉还确认了博通的“F3”短期发行人违约评级和商业票据评级。评级展望“稳定”。

评级和展望反映了博通强大的财务灵活性和在多元化终端市场的领先地位，包括经常性软件收入占综合收入的 20% 以上。

标普上调优步的评级；展望“正面”

原文: 22 Sep 2023: S&P Global Ratings has raised the issuer credit rating on Uber Technologies Inc. to 'BB-' from 'B+'. The outlook is positive. We also raised our senior secured issue-level rating to 'BB' from 'BB-' and unsecured rating to 'B+' from 'B'.

San Francisco-based mobility, delivery, and freight platform provider Uber Technologies Inc. has reported eight quarters of steadily improving EBITDA and break-even S&P Global Ratings-adjusted cash flow. We forecast further improvement through 2024, generally in line with its goals for EBITDA and cash flow. The positive outlook reflects our view that we could raise the rating over the next 12 months if Uber performs in line with our forecast and stays on track to meeting its 2024 goals.

（资料来源：<https://www.spglobals.com>）

翻译: 2023 年 9 月 22 日：标普全球评级将优步的发行人信用评级从“B+”上调至“BB-”。展望“正面”。标普还将高级担保债券发行评级从“BB-”上调至“BB”，将无担保债券评级从“B”上调至“B+”。

总部位于旧金山的移动、配送和货运平台优步技术公司报告称，该公司八个季度的 EBITDA 稳步增长，标普调整后的现金流收支平衡。标普预计到 2024 年指标将进一步改善，总体上符合其 EBITDA 和现金流目标。“正面”展望反映了标普的观点，即如果优步的表现符合预测，并坚持实现 2024 年目标，则可能会在未来 12 个月内提高评级。

【欧洲】

【市场要闻】

欧洲债市迎来三家首次借款企业

德国零售商 ReweGroup、生物制药公司 Sartorius AG 和荷兰设备租赁公司 Boels Topholding BV 上周首次进入债券市场，同时，上周也是自 6 月份以来发行量最高的一段时间，因为借款人想赶在各大央行可能进一步加息之前涌入债券市场。

据了解，以往通过德国信贷工具借款的企业如今正首次涉足债券市场，原因是它们希望利用债券市场更广泛的投资者基础筹集更多资金。

（资料来源：<https://usstock.jrj.com.cn>）

【评级动态】

惠誉将欧洲信贷银行的评级上调至“BB-”；展望“正面”

原文: 21 Sep 2023: Fitch Ratings has upgraded Credit Europe Bank N.V.'s (CEB) Long-Term Issuer Default Rating (IDR) to 'BB-' from 'B+' and Viability Rating (VR) to 'bb-' from 'b+'. The Outlook on the Long-Term IDR is Positive.

The upgrades reflect Fitch's improved assessment of CEB's operating environment due to reduced exposure to emerging markets, which together with tightened underwriting standards has contributed to a gradual de-risking of the bank's balance sheet. The rating actions also consider the bank's improved operating performance and capitalisation.

（资料来源：<https://www.fitchratings.com>）

翻译: 2023 年 9 月 21 日：惠誉评级将欧洲信贷银行的长期发行人违约评级从“B+”上调至“BB-”，将生存能力评级从“b+”上调至“bb-”。长期发行人违约评级的展望“正面”。

评级上调反映了惠誉对欧洲信贷银行经营环境的评估有所改善，原因是新兴市场的风险敞口减少，加上承保标准收紧，有助于该行资产负债表的逐步去风险化。评级行动还考虑了该银行改善的经营业绩和市值。

惠誉确认诺基亚的评级为“BBB-”；展望“稳定”

原文: 19 Sep 2023: Fitch Ratings has affirmed Nokia Corporation's Long-Term Issuer Default Rating (IDR) at 'BBB-' with a Stable Outlook.

Nokia's rating reflects its solid market position across multiple equipment segments. Long-term industry fundamentals are supportive, despite expectations of flat growth in the global radio access network (RAN) market, reflecting slowdown in North America partially offset by other markets. Nokia has made good progress in its strategy execution since late 2020 when a strategic refocus was announced. Nokia is well positioned to leverage on future network trends, despite weakening market prospects in early 5G markets.

The Stable Outlook reflects the group's solid balance sheet and liquidity, which provide ample financial flexibility to navigate high investment requirements through-the-cycle. The lower visibility for the longer-term industry outlook relative to other technology

sectors moderately constrains the rating, even though Nokia's financial profile provides ample flexibility at the rating level.

（资料来源：<https://www.fitchratings.com>）

翻译：2023 年 9 月 19 日：惠誉评级确认诺基亚公司的长期发行人违约评级为“BBB-”，展望“稳定”。

诺基亚的评级反映了其在多个设备领域的稳固市场地位。尽管预计全球无线接入网络（RAN）市场增长将持平，但长期行业基本面是有利的，这反映了北美市场的放缓被其他市场部分抵消。自 2020 年底宣布战略调整以来，诺基亚在战略执行方面取得了良好进展。尽管早期 5G 市场的前景疲软，但诺基亚在未来网络趋势方面处于有利地位。

“稳定”展望反映了集团稳健的资产负债表和流动性，这为整个周期的高投资需求提供了充足的财务灵活性。尽管诺基亚的财务状况为评级水平提供了充足的灵活性，但相对于其他科技行业，该行业长期前景的可见度较低，适度限制了评级。

【中国】

【评级动态】

穆迪下调弘阳地产的公司家族评级至“Ca”；展望“负面”

原文：September 22, 2023 -- Moody's Investors Service has downgraded Redsun Properties Group Limited's (Redsun) corporate family rating (CFR) to Ca from Caa2 and the company's senior unsecured rating to C from Caa3, and maintained the negative outlook.

On 19 September 2023, Redsun announced that the company does not expect to repay its USD200 million senior notes due 20 September 2023. The non-payment of USD senior notes reflects the company's weak liquidity and constrained financial flexibility. It could also trigger repayment acceleration for its other debt obligations.

Moody's expects the recovery prospects for Redsun's offshore bondholders to be low in a bankruptcy scenario, given its high debt leverage and large amount of financing at the operating subsidiary level.

（资料来源：<https://www.moody.com>）

翻译：2023 年 9 月 22 日，穆迪已将弘阳地产集团有限公司的公司家族评级从“Caa2”下调至“Ca”，将该公司的高级无抵押债务评级从“Caa3”下调至“C”，并维持“负面”展望。

2023 年 9 月 19 日，弘阳地产宣布公司预计不会偿还于 2023 年 9 月 20 日到期的 2 亿美元高级票据。未能偿还美元高级票据反映出该公司流动性较弱，财务灵活性有限。它还可能引发其他债务的加速偿还。

穆迪预计，鉴于弘阳地产资本的高债务杠杆率和运营子公司层面的大量融资，在破产情况下其境外债券持有人的复苏前景将很低。

穆迪将中国金茂“Baa3”发行人评级列入下调观察名单

原文：September 21, 2023 -- Moody's Investors Service has placed the following ratings of China Jinmao Holdings Group Limited (China Jinmao) and its wholly-owned financing vehicles on review for downgrade.

- China Jinmao's Baa3 issuer rating;
- the Baa3 backed senior unsecured rating on the USD notes issued by Franshion Brilliant Limited, a wholly-owned subsidiary of China Jinmao, and
- the Ba2 backed preferred stock rating.

The notes are unconditionally and irrevocably guaranteed by China Jinmao.

Previously, the outlooks for the entities were stable.

The review for downgrade reflects high uncertainties over the company's ability to recover its gross profit margins and weakened credit metrics, amid uncertain recovery prospects for China's property market, as reflected in our negative outlook for the sector. The company's weak credit metrics will pressure its rating.

（资料来源：<https://www.moody.com>）

翻译：2023 年 9 月 21 日，穆迪将中国金茂控股集团有限公司及其全资融资工具的评级列入下调观察名单。

- 中国金茂的“Baa3”发行人评级；
 - 中国金茂的全资子公司 Franshion Brilliant Limited 发行的美元票据的“Baa3”有支持高级无抵押评级，以及
 - “Ba2”有支持优先股评级。
- 该等票据由中国金茂提供无条件且不可撤销的担保。

此前，上述实体的展望为“稳定”。

评级下调反映出，在中国的房地产市场复苏前景不明朗的情况下，公司恢复毛利率的能力存在高度不确定性，信用指标也被削弱，穆迪对该行业的负面展望也反映了这一点。该公司疲弱的信用指标将对其评级构成压力。

惠誉授予通威股份“BBB-”的首次评级；展望“稳定”

原文： 21 Sep 2023: Fitch Ratings has assigned China-based Tongwei Co., Ltd. a first-time Long-Term Issuer Default Rating (IDR) and senior unsecured rating of 'BBB-'. The Outlook on the Long-Term IDR is Stable.

Tongwei's ratings are supported by its leading position in the solar photovoltaic (PV) manufacturing supply chain, with the top global market share in polysilicon and cell production. The ratings also reflect Tongwei's advantageous cost position in polysilicon production and the solar industry's strong long-term growth prospects.

The ratings are constrained by the volatile, evolving nature of the solar industry, which is likely to see rapid changes in supply-demand dynamics that vary across the supply chain. This will affect Tongwei's profitability as it enters a significant capacity expansion phase, increasing uncertainty on its free cash flow (FCF) trend over the next one to two years. This trend is balanced against Fitch's expectation that EBITDA net leverage will remain low even at the peak of capex, with potential access to equity funding providing incremental leverage headroom.

（资料来源：<https://www.fitchratings.com>）

翻译： 2023 年 9 月 21 日：惠誉评级已授予通威股份有限公司“BBB-”的首次长期发行人违约评级及高级无抵押债务评级，长期发行人违约评级展望“稳定”。

通威股份在太阳能光伏制造供应链中的领先地位及其在全球多晶硅和电池生产领域居首的市场份额对其评级形成支撑。评级还反映了通威股份在多晶硅生产方面的成本优势以及太阳能行业强劲的长期增长前景。

通威股份评级的制约因素在于，太阳能行业具波动性且不断演变，整个供应链上的供需态势可能迅速变化。随着通威股份进入产能大幅扩张阶段，前述因素将影响公司盈利能力，进而导致其未来一至两年自由现金流趋势方面的不确定性上升。不过，惠誉预期，该公司的 EBITDA 净杠杆率即使在资本支出高峰期也将维持在较低水平，同时潜在的股权融资渠道也将为公司提供更多杠杆空间。

穆迪确认深圳高速公路股份及深圳国际“Baa2”发行人评级；展望“稳定”

原文：September 19, 2023 -- Moody's Investors Service has today affirmed Shenzhen Expressway Corporation Limited's (SZCL) Baa2 issuer rating and senior unsecured rating, as well as Shenzhen International Holdings Limited's (SZIH) Baa2 issuer rating.

At the same time, Moody's has changed the rating outlook on SZCL to stable from negative, and maintained the stable rating outlook on SZIH.

The change in outlook to stable reflects our view that although SZCL's high leverage will weaken the company's standalone credit profile over next three years, the impact on its final rating will be mitigated by our expectation of strong support from its parent companies in times of need. On the other hand, we expect SZIH to have adequate financial flexibility to support the increased capital spending within its current standalone credit profile and final rating.

（资料来源：<https://www.moodys.com>）

翻译：2023 年 9 月 19 日，穆迪已确认深圳高速公路集团股份有限公司“Baa2”的发行人评级和高级无抵押评级，以及深圳国际控股有限公司“Baa2”的发行人评级。

同时，穆迪将深圳高速公路股份的评级展望从“负面”上调至“稳定”，并维持深圳国际“稳定”的评级展望。

展望调整为“稳定”反映了穆迪的观点，即尽管深圳高速公路股份的高杠杆或在未来三年削弱公司的独立信用状况，但穆迪预计在必要时母公司将为其提供强有力的支持，这将减轻对深圳高速公路股份最终评级的影响。另一方面，穆迪预期深圳国际将拥有充足的财务灵活性，以支持其在目前独立信用状况和最终评级范围内增加的资本支出。

标普确认新奥股份“BBB-”长期发行人信用评级；将展望上调至“正面”

原文：September 19, 2023 -- S&P Global Ratings has revised the outlook on ENN Natural Gas Co. Ltd. to positive from stable and affirmed the 'BBB-' long-term issuer credit rating on the company.

The positive outlook indicates that we may raise the rating if ENN-NG's FFO-to-debt ratio rises above 55% on sustained basis, benefiting from large debt reductions while maintaining stable profits in its gas operations.

We expect the divestment of the coal business to benefit ENN-NG's credit profile, mostly its leverage position. The company's sale of its 100%-owned coal mining business will bring in a sizeable Chinese renminbi (RMB) 10 billion in net cash proceeds after tax. This is equivalent to 26% of the group's gross debt and 64% of stand-alone gross debt--excluding its gas distributor subsidiary ENN Energy Holdings Ltd. (ENN Energy)--as of mid-2023. Assuming the company uses a large portion of the proceeds to reduce debt, we believe ENN-NG's ratio of funds from operations (FFO) to debt could rise sustainably above 55% over 2023-2025, a threshold we would consider a rating upside. This also assumes steady earnings from the company's retail gas and direct gas businesses.

（资料来源：<https://www.spglobals.com>）

翻译：2023 年 9 月 19 日，标普确认新奥天然气股份有限公司“BBB-”长期发行人信用评级，并将其展望从“稳定”上调至“正面”。

展望“正面”表明，如果新奥股份的运营现金流与债务的比率持续上升至 55% 以上，受益于债务大幅削减，同时保持天然气业务利润稳定，标普可能会上调评级。

标普预计，剥离煤炭业务将有利于新奥股份的信用状况，主要是其杠杆状况。该公司出售其全资控股的煤矿业务将带来 100 亿人民币的大额税后净现金收益。这相当于该集团截至 2023 年年中总债务的 26% 和独立总债务的 64%，其中不包括其天然气分销子公司新奥能源控股有限公司。假设该公司将很大一部分收益用于减少债务，标普认为在 2023-2025 年，新奥股份的 FFO 与债务的比率可能可持续上升至 55% 以上，这是标普认为可上调评级的阈值，标普还假设该公司零售天然气和直接天然气业务的收益稳定。

【中国香港】

【市场要闻】

香港金融管理局总裁余伟文：香港作为最大离岸人民币中心的角色将不断加强

9 月 22 日，在 2023 第五届外滩金融峰会上，香港金融管理局总裁余伟文表示，香港长期以来一直是最大的离岸人民币中心，随着人民币在国际贸易和投资中的应用日益广泛，这一角色和定位将持续巩固增强。为巩固香港作为主要离岸人民币业务中心的地位，余伟文表示，香港正从流动性、产品和基础设施三个方面努力。

（资料来源：<https://www.cnstock.com>）

【评级动态】

穆迪确认中国海外发展“Baa1”发行人评级；将展望调整至“负面”

原文：September 21, 2023 -- Moody's Investors Service has affirmed China Overseas Land & Investment Limited's (COLI) Baa1 issuer rating, and changed the rating outlooks on COLI and its wholly-owned financing vehicles to negative from stable.

At the same time, Moody's has affirmed the following ratings of COLI's wholly-owned financing vehicles:

- the (P)Baa1 backed senior unsecured rating on China Overseas Finance (Cayman) VIII Limited's medium-term note program, which is guaranteed by COLI; and
- the Baa1 backed senior unsecured ratings on the bonds issued by China Overseas Finance (Cayman) III Limited, China Overseas Finance (Cayman) V Limited, China Overseas Finance (Cayman) VI Limited, China Overseas Finance (Cayman) VII Limited and China Overseas Finance (Cayman) VIII Limited, which are guaranteed by COLI.

The negative outlook reflects uncertainties over COLI's ability to restore its weakened credit metrics commensurate with its current ratings over the next 12-18 months, amid uncertain recovery prospects for China's property market, as reflected in our negative outlook for the sector.

The rating affirmation is driven by our expectation that COLI will maintain its strong market position and outperform the broader market, thanks to its established brand, good land bank quality and government ownership background.

（资料来源：<https://www.moodys.com>）

翻译：2023 年 9 月 21 日，穆迪已确认中国海外发展有限公司的发行人评级为“Baa1”，并将中国海外发展及其全资融资工具的评级展望从“稳定”调整为“负面”。

同时，穆迪对中国海外发展的全资融资工具的评级如下：

由中国海外投资担保的，China Overseas Finance (Cayman) VIII Limited 的中期票据计划的有支持高级无抵押评级为“(P)Baa1”；和

由 China Overseas Finance (Cayman) III Limited, China Overseas Finance (Cayman) V Limited, China Overseas Finance (Cayman) VI Limited, China Overseas Finance (Cayman) VII Limited 以及 China Overseas Finance (Cayman) VIII Limited 发行的债券的“Baa1”有支持高级无抵押评级，上述债券由中国海外发展有限公司提供担保。

“负面”展望反映出，在中国房地产市场复苏前景不确定的情况下，未来 12 至 18 个月，中国海外发展是否有能力恢复与其当前评级相称的疲弱信贷指标存在不确定性，这一点从穆迪对该行业的负面展望中可见一斑。

此次评级确认是由穆迪的预期所驱动的，即中国海外发展将保持其强劲的市场地位，并且跑赢大盘，这要归功于其稳固的品牌，良好的土地储备质量和政府所有权背景。

【新加坡】

【市场要闻】

新加坡金管局指定四家国内系统重要性保险公司

9 月 21 日，新加坡金融管理局发布了指定国内系统重要性保险公司（D-SII）的框架，以及四家 D-SII 的首份名单：新加坡友邦保险、英康保险、保诚和大东方人寿保险。D-SII 框架将于 2024 年 1 月 1 日生效。

（资料来源：<https://www.jiemian.com>）

【评级动态】

穆迪确认淡马锡“Aaa”评级；展望“稳定”

原文：September 18, 2023 -- Moody's Investors Service (Moody's) has affirmed the Aaa long-term issuer rating and aaa Baseline Credit Assessment (BCA) of Temasek Holdings (Private) Limited (Temasek), and maintained the stable outlook.

At the same time, Moody's has affirmed the following ratings of the borrowings and programs guaranteed by Temasek and maintained the stable outlook:

-- Temasek Financial (I) Limited, Aaa senior unsecured rating on bonds and (P)Aaa rating on the USD25 billion guaranteed senior unsecured global medium-term note (MTN) program

-- Temasek Financial (IV) Private Limited, Aaa senior unsecured rating on bonds and (P)Aaa rating on the SGD5 billion guaranteed senior unsecured MTN program

-- Temasek Financial (II) Private Limited, P-1 short-term rating on its commercial paper

The Aaa rating reflects Temasek's excellent liquidity. Moody's expects the company to maintain a sizeable reserve of cash and liquid securities, which provide for strong debt service coverage to mitigate potential volatility in cash flow and asset value. Moody's further expects Temasek's internal funds (cash, liquid investments, dividend and investment income, distribution from funds, and divestment proceeds) to cover its committed cash requirements (principally, interest, current debt repayments and operating overheads), and dividends to the government over the next 12-18 months.

The stable outlook reflects Moody's expectation that Temasek's credit metrics will remain strong, and the company's management will retain its prudent and conservative approach to its investment and funding strategies.

（资料来源：<https://www.moody.com>）

翻译：2023 年 9 月 18 日 -- 穆迪投资者服务公司确认淡马锡控股（私人）有限公司的“Aaa”发行人长期评级和“aaa”基准信用评估，并维持展望“稳定”。

同时，穆迪确认淡马锡担保的借款和项目的以下评级，并保持展望“稳定”：

-- Temasek Financial (I) Limited, “Aaa”高级无抵押债券评级和 250 亿美元有担保高级无抵押全球中期票据计划的“(P) Aaa”评级。

-- Temasek Financial (IV) Private Limited, “Aaa”高级无抵押债券评级和 50 亿新元有担保高级无抵押中期票据计划的“(P) Aaa”评级。

-- Temasek Financial (II) Private Limited 商业票据的短期评级为“P-1”。

“Aaa”评级反映了淡马锡出色的流动性。穆迪预计，该公司将保持相当规模的现金和流动证券储备，以提供强大的偿债覆盖，从而减轻现金流和资产价值的潜在波动。穆迪进一步预计，淡马锡的内部资金（现金、流动投资、股息和投资收益、基金分配和撤资收益）将在未来 12-18 个月内满足其承诺的现金需求（主要是利息、当前债务偿还和运营管理费用）以及向政府派发的股息。

“稳定”的展望反映了穆迪的预期，即淡马锡的信用指标将保持强劲，公司管理层将继续采取谨慎和保守的投资和融资策略。

【日本】

【市场要闻】

东芝宣布 150 亿美元收购达到私有化门槛 将从东京证交所退市

东芝公司 9 月 21 日宣布，由私募股权基金“日本产业合作伙伴”（JIP）牵头的 150 亿美元要约收购已获得成功，超过一半的股东参与此次收购，达到将公司私有

化的门槛。东芝将从东京证券交易所退市，并结束长达 74 年的上市历史。JIP 目前持有该公司 78.65% 的股份。

（资料来源：<https://www.jiemian.com>）

【评级动态】

穆迪确认三菱日联金融集团的“A1”评级；展望“稳定”

原文：September 21, 2023 -- Moody's Japan K.K. has affirmed Mitsubishi UFJ Financial Group, Inc.'s (MUFG) A1 long-term foreign currency senior unsecured debt ratings, as well as the A1 long-term domestic and foreign currency deposit ratings and a3 Baseline Credit Assessment (BCA) of MUFG's core subsidiary banks, MUFG Bank, Ltd. and Mitsubishi UFJ Trust and Banking Corporation (MUTB).

Moody's refers to the two banks collectively as the MUFG banks.

The outlook on the ratings is stable.

The ratings affirmation with a stable outlook reflects Moody's expectation that MUFG's recurring profitability will gradually improve while the group will maintain low asset risk, adequate capital and strong funding and liquidity.

（资料来源：<https://www.moodys.com>）

翻译：2023 年 9 月 21 日 -- 穆迪日本公司确认三菱日联金融集团的“A1”长期外币高级无抵押债务评级，以及三菱日联金融集团核心子公司三菱东京 UFG 银行和三菱日联信托银行的“A1”长期本外币存款评级和“a3”基准信用评估。

穆迪将这两家银行统称为三菱日联银行。

评级展望“稳定”。

评级确认和展望“稳定”反映了穆迪的预期，即三菱日联金融集团的经常性盈利能力将逐步改善，同时集团将保持低资产风险、充足的资本以及强大的资金和流动性。

标普将软银集团的展望上调至“正面”；确认“BB”评级

原文：September 20, 2023 -- S&P Global Ratings today said it has affirmed the "BB' long-term issuer credit rating on SoftBank Group, as well as our 'BB' long-term senior unsecured debt rating, and 'B' subordinated debt rating.

The recent improvement in the quality of SoftBank Group's investment assets is likely to endure in the next year or so. This led us to revise up our outlook on the company to positive from stable. Listing Arm Holdings PLC greatly increased the liquidity of the company's investment portfolio. Arm, SoftBank Group Corp.'s largest investment asset, listed on Nasdaq with a market capitalization of about \$52 billion (¥7.7 trillion) on Sept. 14, 2023.

The positive outlook reflects our view that SoftBank Group will continue to maintain a high level of cash and deposits as well as financial management that focuses on its LTV ratio.

（资料来源：<https://www.spglobals.com>）

翻译：2023 年 9 月 20 日 -- 标普全球评级今天表示，已确认软银集团的“BB”长期发行人信用评级，以及“BB”长期高级无抵押债务评级和“B”次级债务评级。

最近软银集团投资资产质量的改善可能会持续一年左右。这导致标普将该公司的展望从“稳定”上调至“正面”。Arm Holdings PLC 的上市大大增加了公司投资组合的流动性。Arm 是软银集团最大的投资资产，于 2023 年 9 月 14 日在纳斯达克上市，市值约为 520 亿美元（7.7 万亿日元）。

“正面”展望反映了标普认为软银集团将继续保持高水平的现金和存款以及专注于其 LTV 比率的财务管理。

报告声明

本报告由安融信用评级有限公司（Anrong Credit Rating Co., Ltd）（简称“安融评级”，ARR）提供。本报告中所提供的信息，均由安融评级相关研究人员根据公开资料，依据国际和行业通行准则做出阐述，并不代表安融评级观点。

本报告所依据的信息均来源于公开资料，安融评级对这些信息的准确性和完整性不作任何保证，也不保证所依据的信息不会发生任何变化。本报告中所提供的信息均反映本报告初次公开发布时的判断，安融评级有权随时补充、更正和修订有关信息。安融评级已力求报告内容的客观、公正，但文中所有信息仅供参考，不构成任何投资或交易建议。投资者依据本报告提供的信息进行投资或交易所造成的一切后果，安融评级不承担任何法律责任。

报告中的任何表述，均应从严格经济学意义上理解，并不含有任何道德、政治偏见或其它偏见，报告阅读者也不应从这些角度加以解读，安融评级及研究人员本人对任何基于这些偏见角度理解所可能引起的后果不承担任何责任，并保留采取行动保护自身权益的一切权利。

本报告版权归安融评级所有，未经书面许可，任何机构和个人不得以任何形式翻版、复制和发表。如引用、刊发，需注明出处为安融评级，且不得对本报告进行有悖原意的引用、删节和修改。

安融评级对于本声明条款具有修改和最终解释权。

